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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Miért nem ehetünk balatoni halat a Balatonnál?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Megjött a nyár és megérkeztek a nyaralók a Balaton-partra. Pihenni szeretnének, csobbanni a tóban 
és nem utolsó sorban enni egy jóízű balatoni halat. Ez utóbbi azonban 2013 óta nem lehetséges. 
Azóta kell beérnünk az argentin hekkel, a kazah süllővel, és a halastavi, jellemzően kukoricán 
hizlalt ponttyal.

Ez a tarthatatlan állapot hogyan szolgálja a halfogyasztás népszerűsítését, amikor a 6 kilogramm/fő 
éves átlagos halfogyasztásunk a harmadát sem éri el az uniós átlagnak?

Turisztikai szempontból pedig teljességgel elfogadhatatlan, hogy emberek milliói nem ehetnek a jó 
minőségű balatoni halból. Korábban egyébként maga Orbán Viktor miniszterelnök úr is hangot 
adott felháborodásának az ügyben. A Kormány azóta lépett, és lehetővé tette, hogy a Balatoni 
Halgazdálkodási Nonprofit Zrt. árulhasson balatoni eredetmegjelölésű halat. Ezek a halak azonban 
nem a magyar tengerből származnak, hanem a Balaton vízgyűjtő területén található 
tógazdaságokból. Ez így viszont nem más, mint az átverés tipikus esete. Az a vendéglátós tehát, aki 
azt állítja, hogy balatoni hal van a tányérunkon, az vagy nem mond igazat vagy illegális forrásból 
szerzi be azt.

Javaslom tehát, induljon el egy szakmai alapú párbeszéd annak érdekében, hogy valódi balatoni 
halat lehessen fogyasztani anélkül, hogy sértenénk a magyar tengeren pecázó közel 80.000 horgász 
érdekeit.

Farkas Sándor államtitkár úr egy korábbi felvetésemre úgy válaszolt, idézem: „Amiket önök 
javasolnak, élő problémák, ezeket elfogadom...” Örülök, hogy államtitkár úr is problémaként tekint 
a jelenlegi helyzetre. Akkor oldjuk meg őket!



Tisztelettel kérdezem a Miniszter Urat:

Ön szerint rendben van az, hogy emberek milliói immár hatodik éve nem ehetnek balatoni halat?

Mit kíván tenni annak érdekében, hogy ezek az „élő problémák” megoldódjanak?

Egyáltalán nyitott-e egy szakmai alapú párbeszédre az ügyben?

Tisztelettel várom válaszát!
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